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Nem ónálló i ndítványok 17 

közötti ciklusban 

Botka László (MSZP) Lázár János (Fidesz) 

FelszólalásoWidőtaftam: 

15/35 perc 49 mp 
Fclszolalások/idótartam: 

58/3 óra 22 perc 
Önálló indítványok. 1 0 Önálló indítványok: 1 1 6 

Nem önálló indítványok: 9 1 

Önálló indítványok 14 

Nem ónálló indítványok 19 

Bedő Tamás (MSZP) Szirbik Imre (MSZP) 

Felszólalások/időtartam: 

16/44 perc 43 mp 

Nagy Sándor (Fidesz) Kozma József (MSZP) 

Felszólalások/időtartani: 

11/26 perc 39 mp 
Önálló indítványok; 15 

Nem önálló indítványok: 27 

Felszólalások/időtartam: 

35/1 óra 59 perc 
Felszólalások/időtartam; 

66/3 óra 23 perc 
Önálló indítványok 4 

Nem ónálló indítványok; 7 

Ónálló Indítványok: 12 

Nem önálló indítványok: 5 

Sándor Klára (SZDSZ) Bodó Imre (Fidesz)* Vincze László (Fidesz) 

Felszólalások/ídótartam: 

70/6 óra 50 perc 
Felszólalások/időtartam: 

59/2 óra 24 perc 
Felszolalások/időtartam: 

29/1 óra 40 perc 
Önálló indítványok 33 

Nem önálló indítványok 9 0 

Önálló indítványok: 2 0 

Nem onalln indítványok 2 6 

Farkas Sándor (Fidesz) 

Felszólalások/klőtartam: 

14/57 perc 21 mp 
j Ü k ? A 1 

K-—1 

Ónálló indítványok 27 

Nem ónálló indítványok: 53 

Felszólalások/időtartam; 

150/7 óra 17 perc 

Géczi József (MSZP) 

*Bodó Imre (Fidesz) 2007. november 19-e óta 
tagja az Országgyűlésnek. 

Bankkártyával a kisboltokban is 

VÉGET ÉRT A PARLAMENTI CIKLUS - L E L T Á R A M E G Y E I KÉPVISELŐK S Z E R E P L É S E I R Ő L 

Újhelyi 7 órát, Nagy 26 percet beszélt 
Orbán 2008 márciusa, 
Gyurcsány 2009 áprilisa 
óta hallgat 
a parlamentben 
Mind a 386 képviselő meg-
szólalt legalább egyszer eb-
ben a ciklusban a parlament-
ben. A legkevesebbet, 8 má-
sodpercet Kőhegyi István be-
szélt, aki az MSZP Baranya 
megyei listájáról került az Or-
szággyűlésbe 2009. március 
2-án. A milliárdos üzletember, 
Kapolyi László (MSZP) 2 perc 
29 másodpercet, Arnóth Sán-
dor (Fidesz) 4 percet beszélt 
összesen 4 év alatt a T. Ház-
ban. A szónoklatok hosszát 
tekintve Pettkó András (MDF, 
független) vezeti a listát 37 
óra 11 perccel, őt követi Heré-
nyi Károly (MDF, független) 
30 órás teljesítménnyel. A 
harmadik helyen az a Gyur-
csány Ferenc áll 29 óra 51 
perccel, aki lemondása, 2009. 
április 14-e óta egy szót sem 
szólt a parlamentben. Orbán 
Viktor, aki 2008. március 10-e 
óta nem szólalt fel, 1 óra 57 
percet beszélt ebben a ciklus-
ban a T. Házban. 

szónokolt a parlamenti patkó-
ban. Szeged polgármesterénél 
érdekességképpen elmondha-
tó, hogy hat indítványt is be-
nyújtott Kósa Lajossal, Debre-
cen fideszes polgármesterével 
együtt - például az adózás 
rendjére vonatkozóan. 

Az indítványok számát te-
kintve a csongrádi fideszes 
Vincze László (összesen 284 
javaslat), Lázár János, Hód-
mezővásárhely polgármestere 
(211) és Nógrádi Zoltán, Móra-
halom polgármestere (132) ve-
zeti a listát, amelynek végén 
Újhelyi István (8), Géczi József 
(11) és Szirbik Imre (13) áll. 

3 beruházás Sándorfalván 
SÁNDORFALVA. 256 millió forin-
tos európai uniós támogatásból 
3 beruházás is elkezdődik ta-
vasszal a városban. Sándorfal-
va 130 milliót nyert a bölcsőde 
fejlesztésére: 2 új csoportszoba 
jön létre a hozzájuk tartozó ki-
szolgálóhelyiségekkel és felsze-
relésekkel, eszközökkel, beren-
dezésekkel, az egészséges élet-
módra nevelésben jelentős sze-
repet játszó sószobával - így 

megduplázzák az eddigi 20 fé-
rőhelyet, és 5 új munkahelyet 
teremtenek. 47 milliós EU-s for-
rásból fejlesztik a Széchenyi 
udvarban a Széchenyi Ifjúsági 
Közösségi Központot (SZIKK). 
Az egykor ipari célokat szolgá-
ló épületrészeket elbontják, az 
üresen maradt ipari helyisége-
ket felújítják, és őszre korszerű, 
többfunkciós ifjúsági közösségi 
teret alakítanak ki, klubszobá-

val, rendezvényteremmel, elő-
adóteremmel. Sándorfalva 79 
millió forintos európai uniós 
támogatást nyert komplex szo-
ciális szolgáltatóház létrehozá-
sára. A Dózsa György utcában 
egy helyre költözik majd az idő-
sek klubja, a házi segítségnyúj-
tás, az étkeztetés, valamint a 
tanyagondnoki szolgáltatás. Az 
építkezés nyáron kezdődik, és 
késő őszig tart. 

Az elmúlt években szinte 
csak a hipermarketek-
ben-, benzinkutaknál és 
a bevásárlóközpontokban 
lehettünk biztosak abban, 
hogy elfogadják bankkár-
tyánkat fizetéskor. 

A MasterCard bankkártya-elfo-

gadást ösztönző programjának 

köszönhetően több száz magyar-

országi kisboltban szereltek fel 

kártyaelfogadó terminált. 

Olyan kisebb üzletekben is, 

ahol korábban nem remélhet-

tük, hogy fizethetünk kártyával. 

Számos fodrász, kozmetika, vi-

rágüzlet, barkácsbolt, vegyeske-

reskedés és patika került a 

bankkártyát elfogadó kereske-

dők közé. 

A kártyás vásárlás - ameL-

lett, hogy gyors, biztonságos és 

kényelmes - azért különösen 

kedvező, mert a kártyás vásár-

lás szinte mindenhol díjmen-

tes, azaz nem számítanak tél az 

üzletek pluszköltséget. Épp 

ezért soha ne feledjük otthon 

MasterCard vagy Maestro 

kártyánkat, hiszen már nem-

csak műszaki cikket, ruhákat 

vagy nagybevásárlást érdemes 

bankkártyával fizetnünk, ha-

nem a kisebb kiadásainkat is! 

Bár Újhelyi Istvánnak volt egy 
1 másodperces felszólalása is a 
parlamentben, mégis ő beszélt 
a legtöbbet, 7 óra 17 percet eb-
ben a ciklusban a T. Házban a 
megyei képviselők közül. A 
honatyák közül többnek be 
nem állt a szája, más viszont 
inkább csak melegedni járt az 
Országgyűlésbe. 

CSONGRÁD MEGYE 
SZABÓ CSZILÁRD 

Február 22-én ülésezett utoljá-
ra ebben a ciklusban az Or-
szággyűlés. Itt az idő, hogy 
mérleget vonjunk a megyei 
képviselők munkájáról. Meg-
néztük, hogy a 14 Csongrád 
megyei képviselő 2006. május 
16-a, az Országgyűlés megala-
kulása óta hányszor szólalt 
fel, mennyit beszélt, és hány 
indítványt nyújtott be a parla-
mentben. 

A legtöbbször (150 alka-

Ujhelyi és Nógrádi 1 és 4 
másodpercben. „Nem jelent-
keztem, elnök úr" - ezt mond-
ta 1 másodperces felszólalásá-
ban Újhelyi István szocialista 
honatya, ami inkább technikai 
megszólalás volt. Ellenzéki ol-
dalon Nógrádi Zoltánnak is volt 
egy nyúlfarknyi felszólalása a 
megyei képviselők közül. A fi-
deszes honatya a következőket 
mondta 4 másodpercben: 
„Tisztelt elnök úr! Továbbra is 
türelmesen várok a miniszterel-
nök úrra a válasszal. (Közbe-
szólás az MSZP soraiból: Akkor 
várjál!) Köszönöm." 

lommal) és a legtöbbet (7 óra 
17 percet) a szegedi Újhelyi 
István beszélt a T. Házban. 
Az igazsághoz azonban hoz-
zátartozik, hogy hivatalból, 

4 5 0 - F É L E P Á L I N K A A M A G Y A R P Á L I N K A H Á Z A S Z E G E D I Ü Z L E T É B E N 

előbb önkormányzati és te-
rületfejlesztési államtitkár-
ként, majd pedig a Minisz-
terelnöki Hivatal fejlesztési 
államtitkáraként szónokolt, 
és válaszolt a képviselői kér-
désekre. A szocialista politi-
kus csupán egy önálló és 
hét, másokkal együtt jegy-
zett indítványt nyújtott be. 

Az újonc Sándor Klára het-
venszer szólt hozzá a vitához 

közel 7 órában. Az 
SZDSZ-frakcióban helyet fog-
laló oktatáspolitikus több-
ször volt pártja vezérszóno-
ka. A közoktatási törvény 
módosításának általános vi-
tájában például közel félórás 
beszédet tartott. A mentelmi 

és a honvédelmi bizottság el-
nöke, Géczi József {MSZP), il-
letve Lázár János (Fidesz) fej 
fej mellett végzett a felszóla-
lások időtartamát tekintve a 
közel három és fél órás telje-
sítménnyel. 

A megyei képviselők közül 
Kistelek polgármestere, a fi-
deszes Nagy Sándor beszélt a 

legkevesebbszer (10 alkalom-
mal kért szót) és a legkeveseb-
bet (26 perc 39 másodpercet) 
ebben a ciklusban a T. Ház-
ban. Szeged szocialista pol-
gármestere, Botka László és 
Szentes első embere, Szirbik 
Imre (MSZP) sem volt túlságo-
san bőbeszédű. Botka össze-
sen 36, Szirbik pedig 45 percet 

zotikusabb ízek közé a sárga-
dinnyét és a nem olyan rég ki-
kísérletezett sütőtököt sorol-
nám - mondta a pálinkakészí-
tésben 30 éve tevékenykedő 
Szicsek János. 

A szakember szerint az átla-
gos pálinkafogyasztó magyar 
főleg a hagyományos ízeket 
keresi. - Régen is a szilva, kör-

„Páünkát csak olyan 
gyümölcsből lehet 
készíteni, amelynek van 
gyümölcscukor-tartalma." 
Szicsek János 

te, barack volt a sztenderd. Az 
emberek ugyan megkóstolják 
az újat, de a minőség fonto-
sabb a számukra - beszélt a ta-
pasztalatokról Szicsek János, 
aki kuriózumként olyan ízeket 
említett, mint a csipkebogyó és 
a kökény. A növények viszony-
lagos ritkasága miatt ezek el-
készítése az egyik legmunká-
sabb feladat. - Ezek a legdrá-
gábbak is, viszont készítenek 
belőlük 2-3 decis kiszerelése-
ket - mondta a szakember. A 
tiszaföldvári telephelyű Szi-
csek Kft. évente 200-250 ezer 
palack pálinkát hoz forgalom-
ba, amelyek közül az ügyveze-
tő kedvence a jonatánpálinka. 

Az egyszerűbb kajszitól a mun-
kaigényes kökényen át az eg-
zotikus sárgadinnyéig: 450 kü-
lönböző pálinkát kóstolhatunk 
meg a Magyar Pálinka Háza 
szegedi üzletében. 

SZEGED 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Egy teljes év sem lenne elég ah-
hoz, hogy napi egyfajta pálinka 
megízlelésével a végére érjünk a 
Magyar Pálinka Háza kínálatá-
nak. A szegedi üzletben - amely 
tavaly decemberben nyitott a 
Somogyi és a Zrínyi utca sarkán 
- jelenleg 450 különböző pálin-
ka közül lehet választani. 

Az első Magyar Pálinka Há-
zát a fővárosban 7 éve azzal a 

céllal alapította meg Szicsek Já-
nos üzletvezető, hogy egy he-
lyen gyűjtse össze a Magyaror-
szágon pálinkafőzéssel foglal-
kozó cégeket és vállalatokat. 

- A pálinka fogyasztási kul-
túrája még nem elég fejlett ha-
zánkban. Csak 2002-ben defini-
áltuk egyáltalán a pálinka és a 
szeszes ital fogalmát. A pálinka 
szót is csak 6 éve használhatja 
kizárólag Magyarország, illetve 
Ausztria 4 tartománya - mond-
ta Szicsek János. 

Ma 60 hazai vállalkozás 
foglalkozik pálinka előállítá-
sával, a gyártók folyamatosan 
keresik az új ízeket. - Pálinkát 
csak olyan gyümölcsből lehet 
készíteni, amelynek van gyü-
mölcscukor-tartalma. A legeg-

ízkavalkád a Magyar Pálinka Háza szegedi üzletében. FOTÓ: KARNOK CSABA 


